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Civilna iniciativa  
proti gradnji kakršnihkoli oddajnikov na območju KS Šentlovrenc 
 

petek, 29. avgust 2014 
 
 
 
 
Spoštovani predsednik vlade 
g. Miroslav CERAR 
gp.kpv@gov.si 
 
 
ZADEVA: Zahteva za prekinitev načrtovane gradnje bazne postaje v 
Šentlovrencu. 
 
 
Prebivalci KS Šentlovrenc na Dolenjskem smo ogorčeni nad početjem 
Ministrstvo za promet in zlasti nad vodenjem projekta, ki ga tehnično vodi in 
uresničuje inženiring DRI v zvezi z gradnjo stolpov za oddajnike za 
digitalizacijo železnice ter odločno zahtevamo, da se vsakršna nameravana 
gradnja takoj prepreči, dokler se ne najde rešitev, ki bo zadovoljila vse 
interese na območju KS Šentlovrenc.. 
 
UVOD: 
 
Pred dobrim tednom so prišli geodeti in ob železniški progi, kakšnih dvajset 
metrov vzhodno od železniškega prehoda v vasi Šentlovrenc, začeli meriti 
in količiti zemljo. Zakaj to delajo niso pojasnili.  
25.avgusta 2014 ob 17.uri popoldan pa je g. Vojko Kovačič, ki se je 
predstavil kot gradbeni inženir, zanimal v okolici kako lahko pristopi do 
proge čez okoliška zemljišča, ker ima nalogo da tamkaj, na zakoličenem 
delu zabetonirati podstavek za cca 35 m visok telekomunikacijski stolp. 
Zaradi digitalizacije železnice. In še: do zakoličbe kjer naj bi stal stolp in 
kjer naj bi zabetonirali temelje, nameravajo priti čez vrt Grošljeve ali preko 
parcele soseda Janeza Veneta, kjer bi morali sicer izruvati nekaj drevesc.  
 
K uvodu še naslednje pojasnilo: Povedal je, da je s tem seznanjena občina, 
oziroma župan. Toda, telefonske poizvedbe naslednji dan so pokazale, da 
ne v krajevni skupnosti (predsednik KS Jevnikar) ne na občini (oddelek za 
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okolje in prostor ) o teh namerah niso vedeli ničesar? Tudi župan ni 
»vedel« ničesar. 
Kasneje smo izvedeli, da so bile sicer občine o namerah gradnje stolpov 
obveščene že leta 2012, nazadnje pa meseca maja letos. 
Povzemamo: telekomunikacijski stolp, ki s svojim obsegom nedvomno 
spreminja podobo kraja, da o vplivih oddajnikov ne govorimo, bi bil lahko 
postavljen brez vsakršnje razprave v kraju. 
 
VSEBINA: 
 
Dejstvo je, da Slovenija namerava do konca prihodnjega leta na slovenskih 
železnicah uvesti digitalni radijski sistem (GSM-R), s čimer bi se slovenske 
železnice povezale v enotni evropski sistem za upravljanje železniškega 
prometa. Poleg tega bi z naložbo povečali varnost železniškega prometa, 
poenotili obstoječi sistem radijske komunikacije, zagotovili manjše motnje 
in zamude vlakov ter prihranili pri izdatkih za signalno opremo. 
Prebivalci Šentlovrenca modernizaciji vsekakor ne nasprotujemo, vendar 
ne za vsako ceno in – ali na škodo zdravja ljudi, zlasti otrok in na škodo 
videza podeželskega naselja, ki bi ga kvarili tujki na najbolj nemogočih 
mestih.  
Kot podlaga za našo skrb za zdravje so ocene Zveza ekoloških gibanj 
Slovenije – ZEG, ter mnenja in stališča oblikovana v drugih krajih Slovenije, 
kjer se srečujejo s podobnimi primeri. 
Tu naj še pristavimo naše nestrokovno mnenje, da nas preseneča, da 
postavljajo ogromne stolpe, na drugi strani pa so vse bolj v ospredju 
optične povezave, ki so nesporno cenejše in kakovostnejše. Toda o temu 
naj spregovorijo strokovnjaki. 
 
Ministrstvo za infrastrukturo in prostor sicer ne potrebuje gradbenega 
dovoljenja za gradnjo takšnega objekta (po tako imenovani Černačevi 
zakonodaji), vsekakor pa potrebuje ustrezna dovoljenja in soglasja za 
namestitev naprav na te stolpe.  V nobene primeru pa takšen stolp ne sodi 
v center vasi, poleg stanovanjskih objektov, kjer bi sevanje segalo tudi na 
šolo, kulturni dom, trgovino in cerkev, torej v objekte in njihovo okolico kjer 
se zbira največ in je največja migracija ljudi. 
 
Skrbi nas več stvari: vpliv elektromagnetnega sevanja na zdravje ljudi, 
arhitekturna neprimernost 35 metov visokega železnega stolpa, pa tudi 
bojazen, da bi stolp postal pribežališče tudi za druge oddajnike. Evropska 
zakonodaja namreč priporoča, da naj se nove antene in oddajniki 
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nameščajo na že obstoječe stolpe, lastniki teh stolpov morajo to tudi 
dovoliti. 
Sprašujemo se: »Kdo nam zagotavlja, da s sprva enim oddajnikom v vasi s 
časom ne bomo dobili še številnih drugih in da ga lastniki ne bodo tržili?«  
 
Za takojšnjo ustavitev gradnje oddajnikov se zavzemajo tudi v Zvezi 
ekoloških gibanj Slovenije, kjer menijo, da so nosilci in investitorji projekta 
digitalizacije slovenskih železnic hudo kršili aarhuško konvencijo in ustavne 
pravice nas - občanov, saj nas niso pravočasno opozorili na gradnjo baznih 
postaj v neposredni bližini naših stanovanj in hiš. Ministrstvo namreč  
investicije ni javno razgrnilo in ni predstavilo na javni obravnavi.  
 
ZAKLJUČEK: 
 
Krajevna skupnost in občina, ki bi morala zastopati naše interese doslej ni 
pokazala znakov, da jim je veliko do obrambe naših interesov. Župan je 
reagiral šele na naše medijske pritiske in se je po njegovih izjavah, 
objavljenih na FB, šele sedaj  pogovarjal z direktorjem železnic in po 
zagotovilih (ne vemo pa čigavih?) je možno objekt prestaviti in se dogovoriti 
s prizadetimi. Menda je župan poslal protestno pismo tudi na Ministrstvo za 
promet. 
Ker glede na sedanje izkušnje in prepočasno reagiranje občine ne 
verjamemo strukturam, ki naj bi nas zastopale, smo se organizirali kot 
»Civilna iniciativa proti gradnji kakršnihkoli oddajnikov  na območju 
KS Šentlovrenc«, kjer smo se dogovorili, da če bo potrebno, bomo 
gradnjo tudi fizično preprečili.  
 
Opozarjamo, da nam ni jasno, zakaj nas ni nihče obvestil o nameravanih 
delih? Zakaj so bili vsi zelo skrivnostni in skopi z informacijami? Če ne bi 
slučajno predstavnik podizvajalca potreboval dostop s stroji do zakoličbe, 
sploh nebi izvedeli, da se bo gradila 35 metrska antena, dokler ta ne bi že 
stala. Ker je bil razvoj dogodkov skrivnosten, ne moremo zaupati legalnim 
strukturam in smo zato organizirani v Civilna iniciativa proti gradnji 
kakršnihkoli oddajnikov  na območju KS Šentlovrenc, ki nas bo zastopala 
do končne odprave problema. S tem namenom se obračamo tudi na vas, ki 
v tem trenutku lahko najbolj in na najbolj primeren način vplivate na 
prihajajoče odločitve v zvezi s predmetno zadevo 
Opozarjamo tudi na dejstvo, da nas doslej še ni nihče seznanil z objektivno 
presoja vplivov na okolje. Kopijo pisma smo, posredovali tudi na druge 
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naslove za katere upamo, da bodo dali svoj pozitivni prispevek k odpravi 
nastale težave. 
 
 
PREDLOG: 
Predlagamo vam, da s svojim vplivom kot predsednik vlade posredujete na 
Ministrstvu za infrastrukturo in prostor Ministrstvu za kmetijstvo in okolje, da 
se sprejmejo ustrezni ukrepi s katerimi bo zaščiteno zdravje prebivalcev in 
videz podeželja ob Dolenjski železnici v KS Šentlovrenc. 

 
Francka Grošel 

Civilna iniciativa proti gradnji kakršnihkoli oddajnikov 
na območju KS Šentlovrenc 

(in 39 podpuisnikov) 
POSREDOVANO: 

1. Ministrstvo za infrastrukturo in prostor 
pr.mzip@gov.si 

2. Ministrstvo za kmetijstvo in okolje 
pr.mko@gov.si 

3. Gradbena, geodetska in stanovanjska inšpekcija Novo mesto 
irspep.oe-nm@gov.si 

4. Občina Trebnje, župana 
lojzij.kastelic@trebnje.si 

5. Medobčinski inšpektor Trebnje 
inspektorat@mokronog-trebelno.si 

6. Krajevna skupnost Šentlovrenc, predsednik  
jevnikar.andrej@gmail.com 

7. Varuh človekovih pravic 
info@varuh-rs.si 

8. Sredstva javnega obveščanja (po posebnem seznamu) 
 
Priponka: 
Fotografija kraja s predstavitvijo stolpa 
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